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                    Abstract
Objectives
An estimated 33–37% of incident cancers in Canada are attributable to modifiable risk factors. Interventions targeting these risk factors would minimize the substantial health and economic burdens Canadians face due to cancer. We estimate the future health and economic burden of cancer in Canada by incorporating data from the Canadian Population Attributable Risk of Cancer (ComPARe) study into OncoSim, a web-based microsimulation tool.
Methods
Using the integrated OncoSim population attributable risk and population impact measures, we evaluated risk factor-targeted intervention scenarios implemented in 2020, assuming the targeted risk factor prevalence reduction would be achieved by 2032 with a 12-year latency period.
Results
We estimate that smoking will be the largest contributor to cancer-related costs, with a cost of CAD $44.4 billion between 2032 and 2044. An estimated CAD $3.3 billion of the cost could be avoided with a 30% reduction in smoking prevalence by 2022. Following smoking, the next highest cancer management costs are associated with inadequate physical activity and excess body weight, accounting for CAD $10.7 billion ($2.7 billion avoidable) and CAD $9.8 billion ($3.2 billion avoidable), respectively. Avoidable costs for other risk factors range from CAD $90 million to CAD $2.5 billion.
Conclusion
Interventions targeting modifiable cancer risk factors could prevent a substantial number of incident cancer cases and billions of dollars in cancer management costs. With limited budgets and rising costs in cancer care in Canada, these simulation models and results are valuable for researchers and policymakers to inform decisions and prioritize and evaluate intervention programs.


Résumé
Objectifs
Il est estimé que de 33 % à 37 % des cancers incidents au Canada sont imputables à des facteurs de risque modifiables. Des interventions ciblant ces facteurs de risque réduiraient le fardeau sanitaire et économique considérable du cancer dans la population canadienne. Nous avons estimé le futur fardeau sanitaire et économique du cancer au Canada en intégrant les données de l’étude ComPARe (Canadian Population Attributable Risk of Cancer) dans l’outil de microsimulation en ligne OncoSim.
Méthode
À l’aide des indicateurs d’impact dans la population et du risque attribuable dans la population intégrés dans OncoSim, nous avons évalué des scénarios d’intervention mis en œuvre en 2020 axés sur les facteurs de risque, en partant de l’hypothèse que la réduction de la prévalence des facteurs de risque ciblés serait atteinte d’ici 2032 avec une période de latence de 12 ans.
Résultats
Nous estimons que le tabagisme sera le facteur qui contribuera le plus aux coûts du cancer, avec un coût de 44,4 milliards $ CA entre 2032 et 2044. Il est estimé qu’une part de 3,3 milliards $ CA de ce coût pourrait être évitée en réduisant de 30 % la prévalence du tabagisme d’ici 2022. Après le tabagisme, les coûts de prise en charge du cancer les plus élevés sont associés à l’inactivité physique et au surpoids, qui représentent respectivement 10,7 milliard $ CA (dont 2,7 milliards $ évitables) et 9,8 milliards $ CA (dont 3,2 milliards $ évitables). Les coûts évitables pour d’autres facteurs de risque vont de 90 millions $ CA à 2,5 milliards $ CA.
Conclusion
Des interventions ciblant les facteurs de risque de cancer modifiables pourraient prévenir un nombre considérable de cas de cancers incidents et épargner des milliards de dollars en coûts de prise en charge du cancer. Avec les budgets serrés et la hausse des coûts des soins du cancer au Canada, ces modèles de simulation et leurs résultats permettent aux chercheurs et aux responsables des politiques d’éclairer les décisions et de hiérarchiser et d’évaluer les programmes d’intervention.
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